

朝陽科技大學 099學年度第1學期教學大綱
sports and health club management 運動健康俱樂部管理

當期課號	3168	Course Number	3168
授課教師	陳家成	Instructor	Chen,Jia Chern
中文課名	運動健康俱樂部管理	Course Name	sports and health club management
開課單位	休閒事業管理系(二進)四A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	3	Credits	3
課程目標	一、藉由課程講授，幫助學生了解運動健康俱樂部管理的專業知識程。 二、藉由案例的分析，建構學生執行各項運動健康俱樂部服務作業流程的能力。 三、透過課程建立學生正確的產業認知與服務態度。	Objectives	1.by teaching courses to help students to understand the movement of health club management process expertise. 2.By case analysis of the implementation of the campaign to build the health of students in the club's ability to service processes. 3. the establishment of the course students on the proper understanding of the industry and service attitudes.
教材	主要讀本： 1.呂銀益等著(2008.2)。運動俱樂部的經營管理。台北：華格那企業有限公司。ISBN:986-7176-18-9 2.參考書目 Management Physical Education and Sport Charles A.Bucher & March L.Krotee 著 The McGraw-Hill Companies,Inc. ISBN:957-493-268-0	Teaching Materials	1.Management of Sport Club 2.Management Physical Education and Sport
成績評量方式	(一) 課堂發表及討論 20% (二) 期中考試 25% (三) 書面報告 20% (四) 期末考試 35%	Grading	(1) 20% of classroom presentation and discussion (2) 25% Midterm (3) 20% written report (4) 35% final exam
教師網頁	-		
教學內容	運動俱樂部 1.發展與沿革 2.成立之計畫研擬 3.專業能力與課程 4.設施規劃與管理 5.人力資源管理 6.行銷規劃與管理 7.財務與風險管理 8.公共關係 9.現況與未來發展 10.個案分析	Syllabus	1.Background and History of Sport Club. 2.Planning of The Establishment of Sport Club. 3.The Professional Ability and Curriculum in Sport Club. 4.The Planning and Management of Sport Club Facilities. 5.Human Resource Management of Sport Club. 6.Marketing Management of Sport Club. 7.The Financial and Risk Management of Sport Club. 8.The Public Relations of Sport Club. 9.The Future and Current Development of Sport Club. 10.The Case Analysis of Sport Club.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。